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"Comptarem amb els veïns 
per definir Pus del poliesportiu" 
De les deu regidories de Districte que té la ciutat, vuit 
están en mans de dones. Una d'elles és la d'Imma 
Moraleda, que torna a repetir quatre anys mes corn a regi
dora del Districte de Sants-Montjuïc. Diu que afronta 
aquest nou mandat amb ¡Musió i amb ganes: "Sera una 
legislatura molt dedicada ais barris, haurem de guanyar 
proximitat amb el ciutadà, apropar els servéis, millorar 
horaris, repensar els equipaments i la participado". 

Ara que l'Ajuntament ja és propietari dels terrenys de l'an-
tic Esportiu Energia, assignar l'ûs d'aquest solar de mes de 
19.000 m 2 sera una de les tasques importants que Imma 
Moraleda haurà de desenvolupar als barris de la Marina 
durant aquesta legislatura. Per fer-ho, diu que vol comptar 
amb la complicitat dels ciutadans: "Les propostes sempre 
s'estudien i en aquest cas comptarem amb els veïns per 
définir el futur ûs del poliesportiu". 

FIRA DE BARCELONA 

El recinte de Gran Via des de l'Hospitalet, amb el barri de Sant Cristòfol i la muntanya de MontjuYc al fons. 

La Fira de Gran Via funciona a pie rendiment 
Coincidint amb la celebració el passat 
mes de juny de la fira Construmat, les 
instal-lacions del recinte de Gran Via 
van entrar plenament en funciona-
ment. Parlem de 200.000 m 2 de 
superficie d'expositors, de 3.000 pla-

ces d'aparcament i un heliport amb 
dues pistes, a mes de restaurants, 
àrees d'oficines i zones d'accès als 
diferents pavellons. Total, una superfi
cie de 326.000 m 2, equivalent a 40 
camps de futbol. 

En els propers anys s'esperà enllestir 
la construcció de dos pavellons mes 
(que se sumaran als sis actuals), 
noves places d'aparcament i les por
tes d'entrada a la Fira per la Gran Via 
i pel passeig de la Zona Franca. 

» CiU obté la 
presidencia del 
Districte 
El regidor Eduard Garcia Plans, 
número dotze de Convergencia i 
Unió a les Mistes municipals en 
aqüestes ultimes eleccions, sera 
el président del Conseil del 
Districte de Sant Marti. Garcia 
Plans, que substitueix en el 
carree el socialista Pere Alcober, 
prové de l'agrupació local de 
Sants-Montjuïc, districte on la 
passada legislatura va ser regi
dor adscrit. 

» Roben un 
quilômetre i mig de 
cable de coure de 
l'IES La Mercè 
Aqüestes ultimes setmanes, un 
grup de lladres s'ha emportât 
fins a un quilômetre i mig de 
cable de coure de l'institut de La 
Mercè del carrer Motors. Tôt 
indica que el coure robat es ven
dra al mercat nègre, on es 
podria arribar a pagar per mes 
de 84.000 euros. 

» Veïns i entitats 
continúen demanant 
un ascensor per 
accedir al Polvori 
El Districte de Sants-Montjuïc té 
previst inaugurar passat l'estiu 
les escales mécaniques que han 
de comunicar el Polvori amb la 
resta de barris de la Marina. Fins 
que aqüestes obres no estiguin 
acabades no s'estudiarà la pos-
sibilitat de fer també un ascen
sor, tal corn reclamen veïns i 
entitats del territori. 

Carrer Motors, 122-130 
08040 Barcelona 
Telèfon:932.232.566 
FAX: 932.231.371 
l amerce@lamerce .com 

O F E R T A F O R M A T I V A 2 0 0 7 - 2 0 0 8 

Cicles formatlus arau SUPERIOR 
• Animació d'actlvltats flsiques I esportivas 
• Imatge 
• Prodúcelo d'audlovísuals, radio i espectacles 
• Realitzacló d'audiovisuals I espectacles 
• Realització d'audiovisuals I espectacles(Multimèdla) 
• So 
• Sistemes de regulado i control automatics 
• Sistemes de telecomunlcacló i Informatics 
• Desenvolupament de projectes mecánics 
• Administrado de sistemes Informatics 
• Desenvolupament d'aplicacions Informatiques 
• Automodó 
• Prevenció de riscos professionals 

Curs preparatorl PROVES ACCÈS a grau superior 

Cicles formatlus arau MITJÀ 
Laboratori d'imatge 
Equips electronics de consum 
Mecanltzació 
Manteniment I reparado d'aparells de 
mesura i control 
Soldadura I calderería 
Explotado de sistemes Informatics 
Electromecánica de vehicles 
Carrosseria 
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Editorial 

José Montes, vei del carrer Sant Eloi, ha denunciat a través de la nostra pàgina 
web que en el nùmero 6, i a piena llum del dia, s'estan desvalisant les antigues 
oficines de l'empresa Filinox & Torbesa. Segons explica Montes, aquesta empre-
sa va decidir fa temps tancar les sèves oficines per traslladar-se a un altre Hoc. 
Des d'aleshores, diu, no havia passât res fins que d'un temps ençà un grup de 
persones d'Europa de l'Est han començat a desvalisar les installacions fins al 
punt d'emportar-se la porta d'accès. "Ara qualsevol pot entrar i passejar-se pel 
que han estât unes oficines, i precisament a això és al que tots els veïns de la 
zona tenim por: la zona es convertirà, un cop mes, en un Hoc de delinqûència, 
drogues i prostituciô...", es lamenta Montes, que reclama que es tapiï l'accès a 
l'empresa. 

Pots fer-nos arribar la teva foto-denœncia a travOs del nostre correu electr nie: 

redaccio@lamarinadigital.org o per correu a: 

cl Foc, 128. Espai Musical La B scula, 1a planta, 08038 de Barcelona 

Est d'acord que el personal 
d'infermeria realitzi la tasca 
pedi trica als ambulatoris? 
El Departament de Salut ha anun-
ciat que les infermeres suplirán el 
déficit de pédiatres als centres 
d'atenció primaria atenent els 
nens amb malalties Ileus. Hem 
consultât l'opinió dels nostres lec
tors de La Marina Digital i d'ells, 
un 86,44% si que esta d'acord 
amb la proposta, davant d'un 
13,56% que es manifesta en con
tra. Segons el Departament de 
Salut, les infermeres controlaran 
el carnet de vacunacions, gestio
naran la medicina preventiva i 
donaran conseils de salut. 

Ï6,44% 

Estic d acord 

13,56% 

No estic d acord 

Conviure 
amb la Fira 

El recinte de Gran Via de la 
Fira de Barcelona ja ha 
començat a funcionar a pie 

rendiment. Amb la celebració el 
mes passât de Construmat, tots els 
grans pavellons del recinte firal es 
van posar en marxa i per davant 
queda una agenda molt atapaïda 
d'actes i trobades importants. Per 
exemple, a partir del setembre, el 
Salò Internacional de la Indùstria 
Ferroviària reunirà els fabricants 
liders mundials de material ferrovia
ri al costat de les empreses mes 
représentatives del sector public al 
recinte de Gran Via. Ocuparan mes 
de 20.000 m 2 d'expositors. Gran 
Via, a mes, acollirà per primera 
vegada els salons Post Expo, dedi-
cat a la tecnologia postal, i Courier 
and Parcel Logistics, dedicat al sec
tor de serveis de missatgeria i 
paqueteria exprés. Els dos salons 
son liders del seu sector i atrauran 
a la ciutat professionals i empresa-
ris de mes de 100 països. Sensé 
cap mena de dubte, l'ampliació de 
la Fira a la Gran Via ha permès 
acollir mes i mes grans esdeveni-
ments... Però corn viu tota aquesta 
transformació el barri de la Marina? 
La foto que aquest mes publiquem 
a portada ens permet veure corn la 
Fira s'ha intégrât al nostre territori. 
Els edificis, la passarella que simu
la un riu ondulant... tot el recinte 
firal sembla fusionat amb el barri. I 
és cert. La Fira de Gran Via i la 
Marina estan tan integrades que 
quan se celebra un salò important, 
d'aquells que mobilitzen molta gent 
i que, per cert, cada cop son mes 
habituais, els veïns i veines en 
pateixen les conseqùències. El 
transit és impossible, el transport 
public es paralitza, les aglomera-
cions son habituais... La Fira està 
funcionant a pie rendiment i l'entorn 
no està préparât per acollir milers i 
milers de visitants. La sensació que 
té el ciutadà que conviu amb la Fira 
al costat de casa és que quan hi ha 
un gran esdeveniment només es 
facilita l'accès a la Fira a les perso
nes que la visiten. Es posen auto-
busos especials, i s'amplia el nom
bre de taxis. Però, mentrestant, a 
les parades habituais d'autobus el 
temps d'esperà es multiplica... La 
manca de previsió recau, un altre 
cop, en els ciutadans. 

A T I H O G A R 

Compra, Vende, Alquila y Administra 

zf@atihogar.com 
Compramos al contado 

www,atihogar,com | 
Minería, 28 (Zona Franca) 93 432 07 07 

Rogent, 2 (El Clot) 93 245 67 67 
Sant Miquel, 37 (Manresa) 93 872 06 46 

C/GRAN VIA /piso de 4hab, comedor, cocina, 2baños, bomba 
frío.y calor, pk incluido 1 coche grande 2 motos. Conserje. 
PVP500.000€ Ref,023735 

C/ BLACO DE GARAY(paralelo) 2 hab, comedor, cocina, baño, 
exterior, todo reformado, muy bonito . PVP.292.000€, Ref, 023734 

C/ CONSEJO DE CIENTO/ 2 hab, comedor, cocina, baño, exterior 
Todo reformado, p.roble, s.parquet.crp alumi, PRECIOSO. 
PVP.352.000€, Ref, 023733 

C/ ALTOS HORNOS/ 3hab, comedor, cocina, baño, todo reformado 
muy bonito, ext, alto con balcón, ase, PVP 321.000 €, Ref. 023727 

C/JTO CONSTITUCIÓN/ piso de 65m2+25 tea, 3hab, comedor, 
cocina, baño+trastero de 9m, para entrar a vivir. GANGA. 
PVP. 298.000/ Ref. 023719 

Cl PZA MIG DE CAN CLOS/ 80m2, 3hab, comedor, cocina, 
baño, todo exterior, para entrar a vivir. PVP.276.466€, 
Ref, 023669 

http://lamarinadigital.org
http://www.lamarinadigltal.org
http://www.cabotaje.com
http://larrarinacigtel.org
mailto:redaccio@lamarinadigital.org
mailto:zf@atihogar.com
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"En aquesta legislatura haurem de 
guanyar proximitat amb el ciutadà" 

ftQUSTI FORTEZA 

SANDRA PEDRALS ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ V ' S U L ! 1 . I H O K 

Imma Moraleda, durant les Festes de la Marina. 

Com afrontes aquesta nova etapa 
com a regidora de Sants-Montju'íc? 
Estic molt contenta de tornar a repetir 
i poder acabar una tasca que hem 
començat ara fa quatre anys. 
Quins son els reptes que et plante-
ges aquesta legislatura peí que fa 
ais barris de la Marina? 
Els mateixos que a la resta de la ciu-
tat. En el darrer mandat hem fet una 
aposta molt important per la cohesió 
social i el territori i, per tant, ara veu-
rem aflorar una legislatura molt dedi
cada ais barris, haurem de guanyar 
proximitat amb el ciutadà, apropar els 
servéis, millorar horaris, repensar els 
equipaments i la participado. 
La participació és un tema en el 
qual s'ha treballat molt, pero enca
ra continúen havent-hi queixes per 
part deis ciutadans... 
La participació no ha estât mai un sis
tema perfecte. Hi ha coses per millo
rar, i pensó que aquesta legislatura en 
millorarem unes quantes. 
Quines? 
Hem de fer saber al ciutadà quan es 
comença un procès participatiu i en 
qué consisteix, hem de fer-li saber 
qué es pot canviar i que no, qué 
correspon a l'Administració i qué ais 
vei'ns. 
Parlem d'apropar els mécanismes 
de participació al ciutadà? 
I de tenir clares les regles de joc. Els 
vei'ns poden decidir sobre unes coses 
pero no sobre totes. Hi ha coses que 
només corresponen a l'Administració. 
Fa temps que a la Marina es conviu 
amb collectius amb risc d'exclu-
sió. Parlem d'indigents, prostitu-
ció, campaments de nouvinguts, 
problèmes amb la infancia i adoles
cencia... Tot aixó fa pensar que cal 
incrementar les politiques socials 
al territori. Aquesta será una línia 
de treball? 
Ho farem a aquest territori i a tota la 
resta. Ara bé, si parlem deis campan 
ments, lamentablement ens hem d'a-
costumar al fet que tindrem sempre 
alguns nuclis de població d'aquestes 
caractéristiques i, per tant, hem d'ha-
bilitar mécanismes especiáis per tal 
de poder-Ios atendré. 
Pensa que les politiques que s'es-
tan aplicant per atendré aquesta 
realitat ja son les adequades? 
Son collectius molt diversos. No té 

Imma Moraleda 
Regidora del Districte 
de Sants-Montju'íc 

De les deu regidories de 
Districte que té Barcelona, 
vuit están en mans de dones. 
Una d'elles és la d'Imma 
Moraleda, que torna a repetir 
quatre anys mes com a regidora 
del Districte de Sants-Montjui'c. 
Diplomada en gestió i 
administració pública, 
Moraleda també ha estât 
nomenada un altre cop regidora 
deis Nous Usos del Temps, una 
nova àrea qué l'Ajuntament de 
Barcelona va posar en marxa la 
passada legislatura. 
Aqüestes tasques a l'Ajuntament 
de Barcelona, Moraleda les com
pagina amb el carree de diputada 
presidenta de l'area d'lgualtat i 
Ciutadania de la Diputació de 
Barcelona. 
Vinculada sempre al PSC, Imma 
Moraleda ha estât anteriorment 
regidora de Joventut i Dona a 
l'Ajuntament de Barcelona i 
diputada delegada de Joventut. 

res a veure el collectiu de la prostitu-
ciô amb el de campaments de nouvin
guts. Pel que fa a la prostituciô a la 
Marina, cal dir que és un col-lectiu 
petit. Les coneixem a totes amb noms 
i cognoms i sabem on viuen. És un 
tema difîcil perô l'estem treballant. 
Canviant de tema, l'Ajuntament ja 
és propietari dels terrenys de 
l'Esportiu Energia? 
Si. No hem semblava bé dir-ho en 
campanya, perquè ens haurien acu-
sat d'electoralisme. 
Des de la Plataforma del 
Poliesportiu la Marina s'esta fent 
una consulta ciutadana amb l'opiniô 
dels veïns sobre el futur ûs dels 
terrenys. Tindreu en compte el 
résultat? 
Evidemment. Aixô no vol dir que tin-
guin raô en tot el que plantegin, com 
segurament tampoc la tindrem nosal-
tres en la proposta que puguem fer. 

Les propostes sempre s'estudien i en 
aquest cas comptarem amb els veïns 
per definir el futur ús del poliesportiu. 
Trigarà molt a arribar un projecte? 
No. En els propers dos mesos comen-
çarem a preparar les línies d'actuació 
del mandat i espero que al setembre 
puguem començar un procès participa
tiu del Pia d'Actuació del Districte en el 
quai inclourem aquest projecte. D'aqui 
al desembre acabarem de veure que 
es fa en alla i per tant podrem encarre-
gar un projecte. 
Fins que no arribi aquest projecte 
no es farà cap mena d'actuació als 
terrenys? El tema preocupa per l'o-
cupació que s'ha fet de l'espai... 
Una cosa no treu l'altra. Des que el 
solar està abandonat hem estât entrant 
cada dia amb la Guàrdia Urbana. Hem 
pogut constatar que no hi ha cap cam-
pament estable. Altra cosa és que hi 
pugui haver gent que durant la nit vagi 
a dormir. La solució segurament sera 
enderrocar alguns espais o tapiar les 
installacions. Ara ens posarem mans a 
l'obra. 
Si una cosa ha posât en evidencia el 

tancament de l'Esportiu Energia és 
la manca d'inversió que hi hagut en 
el territori en matèria esportiva. 
Canviarà aquesta tendencia? 
La Marina té molts equipaments espor-
tius de proximitat. Està el Club Natació 
Montjuíc, que té uns preus equipara
bles a qualsevol centre municipal, les 
piscines Picornell, La Báscula... 
N'hi ha, però están a Montjuíc o 
están dedicats, exclusivament, a la 
práctica del fútbol... 
L'augment de població que està tenint 
la Marina fa interessant pensar ara en 
la creació d'una futura installació 
esportiva municipal. Encara s'ha d'es-
tudiar bé la dimensió, la competencia 
que té al voltant, quants usuaris pot 
teñir potencialment... 
Em parla dels terrenys de l'Esportiu 
Energia? 
Sí. 
No hi haurà cap altre equiment 
esportiu al barrí? 
De moment tenim aquest. Programat 
en el barri nou en tenim algún altre, 
però per això hem d'esperar una 
mica. No sera el primer que farem. 

A U T O E S C O L A 

im i 
www.autoescolazonaf.eom 

L'HOSP 

Rbla. Marina, 242 
9 3 3 3 6 0 7 5 1 
CI Hierbabuena, 40 
9 3 4 3 8 5 4 3 6 
CI Marcelino Esquius, 71 
9 3 4 3 8 0 1 3 7 

P° Zona Franca, 186 
9 3 3 3 1 8 6 1 2 
CI Sants, 91 
9 3 3 3 2 3 2 0 8 
C/MaredeDéude Port, 407 
9 3 3 3 2 O5 4 5 

¡MATRICULA'T DE MOTO 
ET REGALEM. AQUES 

Ens renovem 
Vehicles en permane 

http://www.autoescolazonaf.eom


E 
Alejandro Gómez Gallego Sant Cristòfol 

Un gran pol ideport ivo para la Mar ina 

Ha sido un logro muy importante para el barrio el haber conseguido 
que el Ayuntamiento, definitivamente, haya comprado los terrenos del 
antiguo Esportiu Energía. A pesar de ello, considero que debemos 
seguir atentos y demostrar nuestro interés sobre dicho espacio para 
que el Ayuntamiento reconstruya lo que en otros tiempos fue una ins
talación deportiva de primer orden. 
No tenemos ningún espacio donde practicar deporte ni poder hacer 
natación. Tenemos que subir a las Picornell (quien pueda) o pagar 
centros privados lejanos de nuestro barrio. 
Personalmente pienso que el terreno del ya desaparecido Esportiu 
Energía debe dedicarse totalmente a hacer una instalación deportiva 
multidisciplinar, ya que en el barrio hay espacios suficientes para 
otras construcciones sociales o de servicios. La Marina ha multiplica
do su población en poco tiempo y sigue sin disponer de una instala
ción deportiva municipal. 

Oscar Chic Sant Cristòfol 

El pol ideport ivo se puede conseguir 

Desgraciadamente la historia de España no ha permitido transmitir a la 
ciudadanía una amplia cultura democrática. Si uno va a Estados 
Unidos, una de las cosas que le sorprende positivamente es la poca 
confianza que tiene la gente en el Estado. Cree mucho más en lo que 
puede hacer él y en la fuerza que tienen los movimientos sociales. 
Aquí, en cambio, creemos que Papá Estado lo tiene que arreglar todo, 
no hay nada que hacer contra él. 
Recuerdo los primeros días después de que cerrara el Esportiu Energía 
preguntando a la gente sobre qué opinión tenían sobre lo que iba a 
pasar. Una gran mayoría decía que iban a hacer casas. Yo les pregun
taba: "¿Y cómo lo sabes?". La respuesta era muy difusa. Me lo ha dicho 
aquel, lo he oído por ahí, qué quieres que pase... 
Hemos de aprender que es muy posible que si no presionamos a los 
políticos, los gestores de nuestros recursos públicos y empleados que 
deben al pueblo, es posible que acaben haciendo algo que no vaya en 
el sentido del interés general. Lo que tengo claro es que si apoyamos 
la Plataforma Poliesportiu Energía, con convicción y sin bajar la guar
dia, lo vamos a conseguir. Como más ruido y más gente haya, antes lo 
lograremos. Tendríamos que hacer evidente de una manera muy clara 
a través de la web (www.poliesportiulamarina.blogspot.com) lo lamen-
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table que resulta el paso del día a día y ver todo ese espacio desapro
vechado con la falta no sólo de instalaciones, sino también de un 
pequeño espacio donde jugar a la pelota. A lo mejor con palitos de esos 
que representen los días transcurridos desde el cierre del Esportiu 
como si fuéramos presos esperando a que nos abrieran la puerta... la 
puerta del Polideportivo, claro. 
Tal vez ha llegado el momento de ir a Proteste Ya de Caiga Quien 
Caiga. Puede ser la diferencia entre que las excavadoras entren pron
to o que nos demoremos muchos meses, incluso años. 

Esther Pardo La Marina | 

Car ta a l 'alcalde Jordi Hereu 
L'altre dia vaig sentir a la radio les sèves declaracions on deia que 
pensa convertir Montjuïc en una espècie de Central Parc. En principi 
és una gran idea, perô ha de saber, senyor alcalde, que per a les per-
sones que vivim al barri de la Marina la muntanya és l'ûnica cosa que 
tenim per esplaiar-nos. Després-de 45 anys, continua sent el Hoc on, 
corn deia Paco Candel, "la ciutat canvia el seu nom". Nosaltres som 
a l'altra banda de Montjuïc, al final de la ciutat, i ja ens agrada corn 
esta. Podem anar a buscar herbes remeieres, alguna bleda boscana, 
alguna figa, trobem la naturalesa tal corn és en cada època de l'any... 
Hi veiem volar els ocells, i côrrer els llargandaixos. Fins i tôt, als 
matins es pot sentir algun gall com canta. No es cregui que no ens 
agrada la muntanya dissenyada perquè sigui mes maca, que ja ho és 
prou, és que, repeteixo, no tenim res mes. Al barri hi ha dos centres 
cîvics (o un repartit, no ho sé massa bé) que fan pena de petits i 
escassos, i el de La Bascula, que esta molt mal aprofitat. No hi ha al 
barri cap polisportiu on anar a fer esport, ûltimament s'han tancat un 
gimnàs i el que hi havia a la Seat; o, perdô, si que n'hi ha un, el Club 
Nataciô Montjuïc, que quan es va construir se'n van omplir 'a boca 
que séria per al barri. Molts vam comprar el dret d'utilitzar-lo i després 
pagar cada mes. Avui dia les accions son al calaix i si volem anar-hi 
hem de pagar igual que els que son d'altres barris; perô, ah! no 
podem entrar, perquè l'entrada a les instal-lacions és a dalt, davant 
del camp del Sants. Aquî, al carrer dels Ferrocarrils Catalans, hi ha 
unes escales que dubto que compleixin la normativa ciutadana, de 
tub de ferro, perilloses per a petits i grans. Son, com en diriem, el que 
et fa desistir d'anar-hi. 

En resum, que la muntanya ja ens agrada com esta i si pot ser, li 
agrairia que de la franja del Castell de Montjuïc, cantô del morrot, el 
cementiri, el botànic i el Palau Sant Jordi, cap a ponent, o sigui mirant 
el Llobregat, no toqui res. Li ho agrairem les mes o menys cent mil per-
sones que vivim enganxats aquesta muntanya. 

la marina agraeix les cartes deis lectors. Totes les cartes hauran d'anar signades, tenir una extensió no superior a 10 línies, l'adreça i el telèfon. 
La publicado es reserva el dret de resumir o extractar-ne el contingut. 

La Tira: de copes Alberto Pérez Chamosa 

http://www.poliesportiulamarina.blogspot.com
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La Columna 
Grega 

M I R Y A M R E Y E S H O I I I M M O T A 

Conciliació i igualtat, 
dos conceptes diferents 
Carme Simarro i López Secretaria de Politiques de Dona i Igualtat de la UGT de Catalunya 

Actualment s'esta parlant molt 
sobre conciliació, i també sobre 
igualtat, sobretot des de l'apro-

vació de la Llei 39/99 de conciliació 
de la vida laboral i familiar, amb una 
presencia destacable tant a nivell 
polític corn mediàtic. Pero, a vega-
des, aquests dos conceptes es confo-
nen i és important entendre que son 
dues questions diferents tôt i que 
estan molt relacionades. 
Quan parlem de conciliació ens refe-
rim al fet de compartir els temps i els 
espais de les persones per crear una 
nova organització de les seves 
necessitats peí que fa a la seva vida 
laboral, personal i familiar. És un deis 
instruments bàsics per aconseguir 
superar els desequilibris entre les 
responsabilitats i els rols exercits pels 
homes i les dones en els diferents 

temps de vida i suposa un canvi 
estructural. En aquest sentit, és relle-
vant que el fet de conciliar no només 
ha d'afectar les dones, sino a tota la 
societat, ja que tothom, dones i 
homes, tenim dret a conciliar. 
Des de la UGT de Catalunya entenem 
que el concepte d'igualtat és diferent 
del concepte de conciliació. La igual
tat fa referencia a l'equitat de drets de 
les persones que es materialitza amb 
les politiques d'igualtat, que han de 
servir per eradicar les diferencies 
entre homes i dones. Tot i aquesta 
distinció, és évident que les politiques 
de conciliació son un deis eixos per 
afavorir les politiques d'igualtat. 
La distinció d'aquest dos conceptes 
és important ja que, ara per ara, son 
les dones les que mes pateixen el mal 
enteniment i aplicació d'aquests con

ceptes. Per aixó entenem que la con
ciliació no és una qüestió de dones 
adregada a dones, sino que afecta 
totes les persones. 
Des de la UGT de Catalunya estem 
lluitant per aconseguir un veritable 
canvi social mitjancant una nova 
organització del treball, de les ciutats 
i deis servéis. Per aquesta rao, hem 
elaborat la Guia práctica per la conci
liació de la vida laboral i personal, diri
gida a tota la nostra xarxa de repre
sentado de les persones treballado-
res a les empreses, com a eina prác
tica per aconseguir i poder garantir el 
dret a conciliar. 

La Marina ni comparteix ni es responsabilità 

de les opinions dels seus collaboradors 

M'agradaría començar amb una 
abracada. Una de les grans i 
tendres. Encara que un, de 

vegades i per circunstancies, no és 
present en moments importants i li arri
ben les noticies per tercers, s'imagina 
com i quanta estimació i afecte envolta-
va el moment... Era com una gran 
abracada de companys i amies que 
acomiadaven un dia a dia amb una 
companya. Una dona que ara haurà 
d'acostumar-se a no aixecar-se quan el 
sol encara no ha sortit i a gaudir d'un 
temps amb els seus estimats... Una 
abracada molt gran per a la Lali. Feta 
de lletres maques i dolces. Felicitats! I 
és que en moments com aquests et 
recordes d'altres amies que has aco-
miadat, dels teus propis adéus fins a un 
altre moment que la vida ens torni a 
creuar... I se'ns posen els ulls com 
aigua de riu... I pot ser sense adonar-
nos un somriure petit es dibuixa al nos-
tre rostre. Amies. Bons companys... I 
encara que no volem deixar de tenir 
contacte, per la distancia o per les pro-
pies prioritats, ho fem... Pero en el dia a 
dia hi ha molts moments que ens recor-
den a d'altres, i si tenim sort i posem de 
la nostra part, ens trobem novament 
envoltats d'abraçades. Les persones i 
el seu taranná fan que en el Hoc mes 
inhóspit i arid hi pugui créixer una rela-
ció. I com diu un proverbi danés: "Mai 
és llarg el camí que et porta a casa d'un 
amie". Gracies a tots i a totes. Una 
abracada gran i fresqueta... 

JUAN BIBIAN CINEASTA 

Els estéis d'Estella 

Es molt gratificant trobar-se de 
tant en tant amb una pellícula 
com Bajo las estrellas del 

debutant navarros Félix Viscarret. 
Produída per Fernando Trueba i 
basada en el llibre de Fernando 
Aramburu, El trompetista del Utopía, 
el film neix d'una admiració del direc
tor de Belle Epoque pels curtmetrat-
ges de Félix i la posterior trabada de 
tots dos amb la promesa de produir el 
primer llargmetratge del jove cineas
ta, davant la incredulitat d'aquest. 
Aquest senzill i agradable film ha 
estat rodat a Estella i ens explica 1a 
historia de Benito (un excellent 
Alberto San Juan), un music arribat a 
menys que torna al seu poblé per la 
mort del seu pare. Allá es retrobará 
amb el seu germà petit, que és artis
ta, la seva novia (Emma Suárez) i 
mantindrá una relació especial amb 
la filia de 10 anys d'aquesta última, 
una relació diferent de pare-filla o de 
mestre-alumna, o encara millor, d'a-
mic-amiga. Formen un simpatie i ati
pie duet de perdedors-somiadors pin
torescos i divertits. 
El film és una mena de western 
modem i pellícula de carretera on 
descobrim que ais pobles de l'interior 
passen histories difícils de trabar a 
les grans ciutats. I no diguem ja la 
quantitat d'estels que allá hi veiem, 
invisibles amb el fum i les llums de 
neo metropolitanes. Bajo las estre
llas, guanyadora de diversos premis 
en festivals, és una pellícula optimis
ta, saludable, refrescant i estellar. 

La Crònica 

Aquest estiu arriba ben calentet i no precisament per 
l'amenaça de la previsible "onada de calor africana" 
de tota la vida, sino per la recrudescencia del clima de 

por que amenaça cremar-nos volta i volta en cada informa-
tiu, mes que les températures. 
Independentment del canvi de govern, no mes començar la 
temporada, o les previstes declaracions i contrarépliques 
deis nostres représentants que amaguen sense tocar-se. Ja 
ens han acollonit amb l'assassinat al lemen d'uns com nosal-
tres que han caigut com a danys collaterals ja que passaven 
per allá. Que percentualment sigui tan possible convertir-te 
en víctima del terrorisme al País Base o a Madrid com ais 
destins turístics àrabs, no impedeix que hi hagi tota una colla 
de ciutadans que canvíín la planificació de la temporada 
estiuenca provocant mes ruina en aquest tercer món que s'a-
lleuja, amb les nostres vacances, de la seva penuria. 
Afortunadament enmig de la tempesta arribará la calma 
amb altres bombazos mediátics de rebot: els bateigs de 
mes membres a la familia reial o els posats habituais deis 
famosos a la temporada d'estiu en iots aliens, ens consola
ran de la impossibilitat del passeig peí zoco pie de turistes o 
el passeig per runes remotes. 

El Jardí 

Les grans ciutats son la suma de petites historiés, un con-
junt d'itineraris vitals que sovint es troben en un mateix 
punt per gaudir o patir de forma anônima gracies a algu-

na decisiô (o manca d'aquesta) en algun despatx. Quan en 
una gran ciutat els esdeveniments afecten a una col-lectivitat 
reduïda l'ombra de l'anonimat ho envaeix tot. 
La Fira de Barcelona és, histôricament, una de les apostes 
estratègiques mes importants de la ciutat. Perô, darrera d'a
questa histôria d'èxits n'hi ha, almenys una, de fracas. 
L'Ajuntament de Barcelona ha estat incapaç de garantir un 
servei de qualitat minim pel que fa a la connexiô de transport 
public, mitjançant un petit autobus de la lïnia n s 13 dels barris 
de El Polvorî i Can Clos quan el recinte de Fira Montjuïc (plaça 
Espanya) es troba tancat per les mostres. Costa de creure 
que cap responsable municipal no hagi pensât que si pel tra-
jecte normal (sense fires) la lînia disposa de dos vehicles que 
garanteixen una freqùència de pas de 30 minuts, si s'amplia 
el recorregut per envoltar el recinte cal, en conseqûència, afe-
gir un vehicle suplementari per tal de mantenir la freqùència 
de pas habituai. No sembla cap soluciô màgica, perô mentre 
arriba, una modesta col-lectivitat de véins i veines continuaran 
patint en silenci injustament, fira darrera fira. 
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Conseils per sobreviure 
a un estiu calores 

GENERALITÄT DE CATALUNYA 

L 'ambulator i Ca r ies 
R ibas o rgan i t za 
xe r rades per 
a juda r -nos a 
c o m b a t r e e ls 
e fec tes de la ca lo r 

EQUIP INFERMERIA 

Cap Caries Ribas 

Des del 2003 no es registra a 
Catalunya una onada de calor, 
pero per quart any consecutiu 

el Departament de Salut ha elaborat 
un pía per si aquest estiu les condi-
cions climátiques acaben sent perju-
dicials per a la salut. 
L'ambulatori del carrer del Foc s'ha 
sumat a la campanya i els dies 26 de 
juny i 3 de juliol ha organitzat (a dife-
rents hores tant del matí com de la 
tarda) diverses xerrades adrecades, 
básicament, a gent gran i pares i 
mares de nens i nenes petits. També 
s'han editat fullets informatius que es 
poden trobar a tots els ambulatoris i 
farmácies amb recomanacions i con-
sells per pal-liar els efectes de Tona
da de calor. 

Detectar els símptomes 
Els símptomes que ens poden alertar 
que algú está patint un cop de calor 
son temperatura molt alta, mal de 
cap, nausees, set intensa, convul-
sions, somnolencia o pérdua de 
coneixement. Davant d'aquests 
símptomes, cal traslladar la persona 
a un indret mes frese, donar-li aigua, 
mullar-la i ventar-la. Cal també que 
aviseu urgentment els servéis sanita-
ris (061). 
L'atenció, aquest estiu, está centrada 
en un col-lectiu d'unes 13.000 perso
nes, identificades com les que pre
senten mes risc davant una eventual 
onada de calor. Es consideren grups 
especialment vulnerables ais efectes 
de la calor la gent de mes de 75 anys, 
els nadons, les persones amb disca-
pacitats físiques i psíquiques que 
teñen limitada la mobilitat i l'autocura, 
els malalts crónics, les persones que 
viuen soles, les que viuen en condi-
cions precáries i les que preñen 
medicació que actúa sobre el sistema 
nervios central. 
Les recomanacions per evitar cops 
de calor son aplicar mesures tan sim
ples com abaixar les persianes a les 
hores de mes sol, obrir les finestres a 
la nit, dutxar-se amb aigua fresca, 
portar gorres i roba lleugera, evitar 
passar molta estona al carrer quan fa 
mes sol, beure aigua i sucs sovint i 
limitar l'exercici quan fa mes calor, 
entre d'altres. 

Q u e a l ' c s t i M 

H O MS < j M A H y i U C&lor 

lofcvtbr& a I c&rrer 
• Eviteu sortir al migdia, quan fa mes calor. 
• Porteu una gorra o un barret ¡ utilitzeu 

roba lleugera i que no siguí ajustada. 

• Mulleu-vos una mica la cara i la roba. 

• Eviteu els trajectes amb cotxe 
durant les hores de mes sol. 

• Limiteu l'activitat física intensa. 

Mol t * AKfMA 

• Beveu aigua i sucs de fruita. 

• Preneu sovint dutxes fresques. 
• No prengueu begudes 

alcohòliques. 

• Eviteu els menjars 
molt calents. 

• Abaixeu les persianes quan hi toca el sol. 

• Obriu les finestres durant la nit. 
• Estigueu-vos a les zones mes fresques. 

• Refresqueu Pambíent amb ventiladors, 

Recomanacions per combatre els efectes de Tonada de calor. 

Quan menjar bé es 
converteix en obsessió 
ESTHER PARDO GIMÉNEZ 

N aturó pata 

Fixeu-vos bé en aquesta paraula: 
ortorèxia. Aviat la veureu del bra-
cet de l'anoréxia o la vigoréxia. 

És una obsessió o preocupació extre
ma per la salut, centrada a menjar el 
mes saludable possible, que pot con-
vertir-se en un trastorn serios. Un pro-
fessor de la Universität de Navarra 
defineix les persones que la pateixen 
corn a "autistes alimentaris abocats a 
la infelicitat". Així dones, 1'ortoréxic és 
la persona que s'obsessiona amb l'ali-
mentació natural, que es passa el 
temps al supermercat llegint etiquetes 
i quan va ais restaurants o a casa deis 
amies no vol menjar segons qué si no 
en sap la procedencia. 
La meva consciéncia em diu: "Esther, 
potser tu n'ets la responsable d'al-
guns"... La meva rao, pero, continua 
pensant que haig de dir-vos que és 

millor menjar sardines per obtenir els 
olis omega, que beure llet enriquida 
amb oli de peix blau. O que és mes 
saludable la fruita i la verdura mes pro
pera a casa, que no pas aquella que 
ens arriba de l'altra banda del mar, 
plena de conservants i dies de cambra 
frigorífica. Com que cada vegada és 
mes difícil trobar aliments sense mani
pular, procureu compra-Ios ecológics. 
Senyor professor, jo llegeixo etiquetes 
i no sóc autista per compartir amb els 
altres la felicitat de pensar que algún 
dia tots podrem tornar a menjar fruita i 
verdura amb el sabor d'abans, que 
avui dia no teñen gust de res. 
Pensó que no s'ha de deixar de men
jar, ni obsessionar-se a l'hora de com
prar si no trobem aliments purs de 
contaminació. El que sí que hem de fer 
és no comprar els que tinguin massa 
additius. Així els deixaran de "fabricar" 
i podrem tornar a menjar bé. 

» Les infermeres 
deis ambulatoris 
faran de pédiatres 
Les infermeres atendrán nens amb 
malalties Ileus ais ambulatoris per 
fer front al dèficit d'especialistes i a 
l'augment de la natalitat. Així ho 
estableix el nou Pía d'Ordenació 
Pediátrica présentât pel Departa
ment de Salut que preveu, entre 
altres coses, que les infermeres 
facin tasques que fins ara només 
corresponien al facultatiu, com ara 
controlar el carnet de vacunacions, 
gestionar la medicina preventiva o 
donar conseils de salut. Amb 
aquest repartiment de feina, s'es
perà que les visites deis nens al 
metge baixin de les tretze anuals a 
les deu. La consellera de Salut, 
Marina Geli, confia que amb el pía 
"els pédiatres puguin dedicar mes 
temps ais infants mes malalts i s'a-
lleugeri les urgencies dels hospi
tals". Per la seva banda, el sindicat 
d'infermeria SATSE condiciona 
Pampliació de les tasques pediàtri-
ques de les infermeres a un aug
ment de la plantilla i del salari. 

» La Marató de 
TV3 se centrará en 
les malalties 
cardiovascular 
Les malalties cardiovasculars cen
traran La Marató de TV3 del 2007, 
que tindrà Hoc el 16 de desembre. 
Les malalties cardiovasculars son 
la primera causa de mort en les 
societats occidentals; la incidencia, 
prevalença, morbiditat i càrrega de 
la malaltia, les converteixen en un 
problema de salut prioritari, seguit 
pel cáncer i les malalties neurologi
ques i mentais. 

» Perills de les 
diètes d'estiu 

Segons un estudi de la Fundado 
Anorèxia i Bulímia (ABB), un 40% 
de les malaltes d'anorèxia i bulímia 
van iniciar el seu procès d'aprima-
ment durant l'estiu. La fundació, 
especialitzada en la prevenció d'a-
quest tipus de trastorns, alerta que 
moites de les dietes d'aprimament 
que es fan durant l'estiu i que 
poden semblar inofensives, son 
molt corrosives per a la salut i el 
eos. De fet, segons els professio-
nals de l'ABB, moites d'aquestes 
propostes d'aprimament no se-
gueixen les pautes minimes d'una 
dieta equilibrada i sovint es fan 
sense cap tipus de control medie i 
es porten a extrems malaltissos. 

FARMACIA DE L ESTACIO DD 
LOA SUSANA VILAR BUHLEI? 
Veitibui SsUtio Centrai Santi 

Telf. 93 490 9 2 07 
aben tots 0t% 4te» ¿el any 

ICJTLI 
c o r r e d u r í a de SEGUROS SL 

ASSEGURANCES EN GENERAL 

15 ANYS AL SEU SERVE! 

Mare de Déu de Port, 148 baixos 08038 Barcelona 

Telefon 93 223 33 09 Fax 93 223 32 79 Mail : icali@seguroscicali.com 

mailto:icali@seguroscicali.com
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Liad res de coure 
a la Marina 

RAMON ANGLES 

Els Mossos posen en 
manca un dispositiu 
especial per acabar 
amb els robatoris 

SANDRA PEDRALS 

Els Mossos d'Esquadra segueixen 
la pista a un grup de lladres que 
es dedica a robar cable de coure 

de les empreses del territori. El coure 
del cable elèctric és, de fet, un dels 
materials mes desitjats per als lladres, 
ja que un cop aïllat es revèn a grans 
supermercats del reciclatge a preus 
molt elevats. 
Un dels llocs on s'han produit els ûltims 
robatoris ha estât l'Institut de Formaciô 
Professional de La Mercè, al carrer 
Motors. Durant les ultimes setmanes 
han entrât diverses vegades i s'han 
emportât fins a un quilômetre i mig de 
cable de coure valorat en el mercat 
nègre per mes de 84.000 euros. Tôt i 
que els Mossos han estremat la vigilàn-

» El dispositiu que han posat en 
marxa els Mossos de Sants-
Montjuíc per acabar amb els roba
toris de coure i de les ferralles de 
les obres que es fan a la Marina, 
actúa també sobre els que compren 
el material. Els tallers de desballes-
tament son els principals clients. 

» El coure és un dels materials 
mes desitjats per als lladres, ja que 
el seu preu s'ha multiplicat en els 
últims anys. Al mercat negre es ven 
a cinc euros el quilo. Si un metre de 
cablejat pesa cinc quilos, només cal 
fer números per veure que els bene-
ficis son molt atractius per als lla
dres. Tant és així que s'ha detectat 
a Catalunya la presencia de grups 
de delinquents especialitzats en el 
robatori del coure que es traslladen 
expressament des de Romania 
atrets per les obres de l'AVE. 

Un noi, al carrer del Foc, s'emporta planxes d'alumini d'obres de la zona. 

cia a la zona, la direcciô de La Mercè ha 
hagut de prendre mesures en l'as-
sumpte: "Hem posat vigilància a les nits 
i hem réclamât al Departament 
d'Educaciô que soterri tôt el cablejat de 
l'escola i que millori la seguretat dels 
accesos al centre", destaca Maria 
Cardona, directora de l'institut. 
Els robatoris a l'institut La Mercè no son 
els unies que s'han denunciat. Hi ha 
empreses del polîgon de la Zona 

Franca que també han estat victimes 
de l'actuació dels lladres. Per això els 
Mossos han posat en marxa un dispo
sitiu especial. Fruit d'aquesta tasca, a 
principis de maig van detenir set homes 
de nacionalitat romanesa quan pre-
sumptament robaven cable de coure 
d'una empresa automobilistica del polí-
gon. Dos vigilants de seguretat de reim
presa van ser els que van alertar els 
Mossos. 

S'han comptabilitzat prop d'una desena de prostitutes a la zona. Una máquina enderrocant la passarella que unia el centre amb el poliesportiu. 

Prostitució als entorns del cementiri Comencen les obres de míllora de 
de Montjuì'c 
SANDRA PEDRALS 

l'espai musical La Bascula 

Els habitatges i els solars abando
náis, cada cop mes freqüents 
als entorns del cementiri de 

Montjuíc, s'han convertit en refugi de 
dones que exerceixen la prostitució i 
de toxicómans, segons denuncien 
veins i comerciants de la zona. Els ciu-
tadans reclamen mes presencia poli

cial i l'aplicació de programes socials 
de mediació per atendré aqüestes per
sones que viuen al carrer. 
Fonts del Districte de Sants-Montjuíc, 
que asseguren estar al corrent del 
tema, confessen que, tot i trobar-se 
amb "moltes dificultats", están posant 
"tots els seus esforgos" a trobar una 
solució a les queixes veínals. 

REDACCIO ACTUALITAT 

Aquest mes de juliol han comen-
cat les obres de millora de l'es-
pai musical La Báscula. Durant 

els propers mesos está previst adap
tar el centre a les persones amb dis-
minució, per la qual cosa es fará un 
ascensor fins a la primera planta i es 
reformaran els servéis. 

Aquests treballs a l'edifici central de 
La Báscula coincideixen amb les 
obres de reforma del poliesportiu, que 
es convertirá en una seu especializa
da en fútbol base. 
Tot i que amb motiu de les obres s'ha 
hagut de barrar tota la zona de La 
Báscula, el centre només estará tan
çât al public durant el mes d'agost. 

R e s t a u r a n t e 

L A P I N E D A D E L P O R T 
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On és I'ascensor 
del Polvori? 
L'obra és tècnicament 
inviable, segons el 
Districte de 
Sants-Montjuïc 

SANDRA PEDRALS 

Ara per ara, l'unica alternativa a 
l'autobus i al cotxe privât per 
accedir ai barri del Polvori són 

escales i forts pendents que superen 
els 25 metres. Per tal de millorar i faci
litar la comunicació d'aquest barri amb 
la resta de la Marina, el Districte de 
Sants-Montjuïc està construint unes 
escales mécaniques però, segons 
veïns i entitats, el projecte s'ha oblidat 
d'incloure un ascensor. 
Abans que comencessin les obres de 
les escales mécaniques, l'Associació 
de Disminuïts de Sants-Montjuïc, la 
Unió d'Entitats de la Marina i 
l'Associació de Veïns del Polvori van 
presentar al Districte una proposta de 
millora al projecte municipal sollicitant 
la instal-lació d'un ascensor com el que 
ja funciona al Carmel i a altres barris de 
Barcelona i que permet salvar desni-
vells importants. "Aquest ascensor no 

només seria necessari per a les perso
nes que van en cadira de rodes, sino 
que també el farien servir, per exemple, 
les persones grans o aquelles que van 
amb el cotxet de bebés o el carro de la 
compra", destaca Antoni Guillen, prési
dent de la Unió d'Entitats de la Marina. 
La majoria de veïns del Polvorí ha de 
desplacar-se fora del barri per anar al 
metge, anar a comprar o fer moites de 
les activitats de la seva vida quotidiana, 
de manera que facilitar la comunicació 
amb la resta de barris del territori és ja 
una reivindicació histórica, tal com ho 
recorda Rita Granada, presidenta de 
l'Associació de Disminuïts de Sants-
Montjuïc: "Fa décades que s'estan pré
sentant projectes d'escales mécani
ques fins al barri del Polvori. I alguns 
d'ells incloïen la construcció d'un 
ascensor. El fet que ara no es contem
pli aquesta opció pensem que és per 
manca de pressupost o per alguna 
errada de calcul". 

Escales mécaniques i rampes 
Els veïns s'han reunit amb els tècnics 
municipals i amb els responsables de 
les obres, però la resposta sempre ha 
estât la mateixa. De moment, tècnica
ment no és possible fer un ascensor. El 

L'eixamplament de les voreres facilita l'accès al barri. 

El Districte enllesteix les obres del 
nou camf d'accès a Can Clos 
REDACCIO ACTUALITAT 

Fa unes setmanes que han finalit-
zat les obres de millora del Carni 
de Can Clos, un projecte que ha 

fet créixer la vorera que va del carrer 
de la Pedrera del Mussol fins a la enji

lla deis carrers deis Ferrocarrils 
Catalans i del Foc. La vorera ha passat 
de teñir 1,80 metres a tenir-ne 3,65, de 
manera que ara es poden creuar diver
ses persones en diferents sentits 
sense haver de baixar a la calgada. 

Les obres de les escales mécaniques podrien acabar passat l'estiu. 

gèrent del Districte, Josep Garcia 
Puga, assegura que estudiaran "la via-
bilitat de la proposta, perô un cop es 
posin en marxa les escales mécani
ques". "Si ara que s'estan fent les obres 
no s'ha tingut en compte la nostra pro
posta, dubtem molt que ho facin quan 
les obres estiguin acabades. Aquesta 
ha de ser una decisiô polîtica que em 
temo que no es prendra", es lamenta 
Guillén. 
A mes de les escales mécaniques, el 
projecte inclou la construcciô d'escales 
fixes i rampes per salvar, a través d'un 
recorregut adaptât, els desnivells. "A 
les persones que anem en cadires de 
rodes ens demanen que superem uns 
desnivells per rampes équivalents a un 
edifici de 15 plantes. Ens obliguen a ser 
esportistes", afirma Granada, que afe-
geix que "segurament el projecte com-
plirà amb la normativa d'accessibilitat, 
perô aixô no significa que no es creïn 
barreres". 
L'Associaciô de Disminuïts de Sants-
Montjuïc i altres entitats de la ciutat 
estan treballant en una reforma del 
Codi d'Accessibilitat per evitar que les 
rampes siguin una opeiô per salvar 
desnivells importants. "Portem mes de 
dos anys treballant en aquest sentit, 
amb la Generalitat, l'Ajuntament i en 
diverses comissions", assenyala 
Granada, que afegeix que "davant de 
casos com el del Polvori es fa cada cop 
mes urgent un canvi de legislaciô". 
Les obres de construcciô de les esca
les mécaniques del Polvori i tota la 
reforma de l'entorn compten amb un 
pressupost de 3 milions d'euros. Els 
treballs van començar al novembre i 
s'espera que finalitzin passat l'estiu. 

Consulta popular per 
définir l'ûs dels 
terrenys de l'Esportiu 
Energia 
REDACCIO ACTUALITAT 

La Plataforma pel Poliesportiu de 
la Marina ha iniciat una campa-
nya de consulta popular amb l'ob-

jectiu de fer participar els veïns i veines 
sobre el futur ûs dels terrenys de 
l'Esportiu Energia, ara ja de propietat 
municipal. 
Cada matî de dissabte (d'11 a una del 
migdia) davant de les portes de l'antic 
poliesportiu al carrer Energia 25-35, 
els membres de la Plataforma estan 
realitzant enquestes ais ciutadans del 
barri per recollir la seva opiniô sobre 
l'ûs al que l'Ajuntament ha de destinar 
els terrenys. Segons eis membres de 
la Plataforma, "la campanya esta sent 
un èxit". De fet, en poc temps ja han 
recollit mes de 400 enquestes. 

Mes de 29 milions pels terrenys 
La Comissiô de Govern de l'Ajunta
ment, reunida el 4 de juliol, ha aprovat 
la compra dels terrenys de l'Esportiu 
Energia per 29,1 milions d'euros. 
Segons els portaveus municipals Tob-
jectiu de l'adquisiciô és evitar el dete-
riorament de la finca i destinar l'espai a 
equipaments comunitaris". 
Precisament, amb l'objectiu d'evitar 
que el solar torni a ser ocupat per gent 
sense sostre, l'Ajuntament ha contrac
tât una empresa privada de vigilància 
que vigila les installacions les 24 
hores del dia.. 
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Sants-Montjuíc augmenta a 19 
el seu nombre de consellers 

El convergent Eduard 
Garcia Plans sera el 
nou president del 
Conseil del Districte 
de Sants-Montjuïc 

REDACCIO ACTUALITAT 

Apartir d'ara cada Districte de la 
ciutat tindrà assignat un nombre 
de consellers en proporció a la 

seva població. Fruit d'aquest acord, 
aprovat amb el suport de tots els grups 
politics durant el Conseil Plenari 
extraordinari que es va celebrar a 
l'Ajuntament el passât 3 de juliol, Sants-
Montjuïc passa de tenir 15 consellers a 
tenir-ne 19. 
Amb aquest incrément tots els grups 
politics del Districte sumen un conseller 
més, menys Esquerra Republicana de 
Catalunya que es mante amb dos. Pel 
que fa a la resta de grups, el PSC en 
tindrà set, CiU sumará cinc, tres serán 

Eduard Garcia Plans. 

eis del PP i dos eis d'ICV-EUiA. 
Fins passât l'estiu no es formalitzarà 
l'incrément de consellers, ja que la 
constitució dels Conseils de Districte 
està prevista entre eis mesos de 
setembre i octubre. Sera aleshores 
quan podrem conèixer, també, quin 
sera l'equip tècnic del Districte Sants-
Montjuïc. 

» El regidor Eduard Garcia Plans, 
numero dotze de Convergencia i 
Unió a les Mistes municipals en 
aqüestes ultimes eleccions, sera el 
président del Conseil del Districte 
de Sants-Montjuïc. 

» Garcia Plans, que substitueix 
en el carree el socialista Pere 
Alcober, prové de Pagrupació 
local de Sant Marti, districte on la 
passada legislatura va ser regidor 
adscrit. 

» Garcia Plans va començar la 
seva carrera política municipal a 
Gracia. Del 1999 al 2002 va ser 
conseller de Sant Marti, on durant 
l'ultim mandat ha estât regidor ads
crit. Garcia Plans també ha estât 
président de les Joventuts 
Nacionalistes de Catalunya. 

FIRA DE BARCELONA 

Una passarella d'un quilômetre i mig uneix els sis recintes firals de Gran Via Simulant un riu ondulant. 

Inauguraciô oficial de la Fira de Gran Via 
El recinte de Gran Via arriba ja a la seva recta final. El 
passat 28 de juny es va fer la inauguració oficial del nou 
espai de Fira de Barcelona, un recinte que compta amb 
sis grans pavellons, connectats entre si a través d'una 

.rambla d'un quilómetre i mig de longitud. La superficie 
construida fins ara equival a 40 camps de fútbol, espai al 
qual s'han d'afegir els 40.000 m 2 deis dos nous pavellons 
que han d'estar enllestits en els propers anys. 

» La llar d'infants 
del Ramon Casas 
estarà Ilesta al 
setembre del 2008 

L'Ajuntament ha anunciat que té 
previst inaugurar el setembre del 
2008 la nova escola bressol que ja 
s'ha començat a construir al CEIP 
Ramon Casas. La nova llar d'in
fants tindrà capacitat per a 81 nens 
i nenes d'entre 0 i 3 anys. El pro-
jecte de construcciô d'aquest nova 
escola a la Marina forma part del 
Pla Bressol signât entre la 
Generalitat i l'Ajuntament. 

» La Marina del Prat 
Vermeil ja té Pla 
d'lnfraestructures 
Durant la primera Comissió da 
Govern del nou equip municipal 
(celebrada el 4 de juliol) s'ha apro
vat definitivament el Pla d'lnfra
estructures de! nou barri de la 
Marina. Aquest pla contempla el 
desplegament de la xarxa viària, 
de transport public, d'urbanització 
de carrers i zones verdes i el des
plegament de tots els servéis del 
nou barri on es preveu construir 
més de 10.000 nous habitatges. 
La Comissió de Govern ja havia 
aprovat inicialment aquest pla el 
mes d'abril passat. 

» Vistiplau per fer 
una residencia de 
discapacitats al barri 
d'Eduard Aunós 
L'Ajuntament ha donat el vistiplau 
definitiu al pla especial urbanistic 
per a la concreció de l'ús i condi-
cions d'edificació per fer a la 
Marina un equipament destinât a 
centre de dia i residencia per a 
persones amb discapacitat física. 
L'edifici es construira en un solar 
municipal que l'Ajuntament ha 
cedit a l'Associació Esclat. El 
terreny és de 834 m 2 i està situât a 
la cruïlla dels carrers Ulldecona i 
de Pontils, al barri d'Eduard 
Aunós. L'edificació sera com a 
màxim de planta baixa més tres 
alcades. 

Olga Joies 
f 
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"A la Marina abans tot era 
més intim i familiar" 

CENTRE D'ESTUDIS DE MONTJUIC 

Ramon Anglés explicant a un grup de veins les propietats medicináis de les plantes de Montju'ic. 

BEGONA SERRA 

Ramon Anglés 
Veí del barri veli de Port 
Veins i entitats del territori 
li acaben de fer un homenatge 

Ramon Anglés va néixer el 24 de 
maig de 1927 al barri veli de Port, 
fili de la Carme i del Ramon. El seu 
pare traballava a Can Farrero i la 
seva mare era mestressa de casa. 
L'escola de Port es va inaugurar 
l'any 39 i en Ramon va ser un dels 
primers alumnes, compartint més 
tard escola i jocs amb en Paco 
Candel. L'any 1941 va fer el seu 
aprenentatge com a mecànic a Can 
Farrero, on va passar tota la seva 
vida professional. Amant de la sar-
suela, de l'escriptura i de la natura, 
actualment la seva vida transcorre 
entre les passejades per la munta-
nya de Montjui'c, a la qual el nostre 
amie Ramon estima tant, els escrits 
de La Marina i la seva col-laborado 
setmanal al programa Portes 
Obertes de la ràdio Alternativa 
Barcelona. Casat amb la Mercè, 
Ramon Anglés té un fili i dos néts. 

Com va ser la seva infantesa? 
La meva infantesa ha estât vinculada al 
Carni de l'Esparver, ja que recordo que, 
de ben petit, ja corria per la muntanya 
de Montjui'c, a on anava a recollir les 
plantes que la meva mare m'indicava 
quan els ve'ins i veines del barri li ana-
ven a demanar reméis per a les seves 
malalties. 
De totes les anecdotes que deu tenir 
de nen, podria compartir-ne una? 
En tinc moites, però ara em passa pel 
cap una que, si més no, és curiosa. 
Abans no era com ara que la canalla té 
molta diversió, de fet ni tan sols teniem 
parcs on poder jugar com ara, i ho havi-
em de fer al carrer. Llavors cada nen 
donava cinc cèntims a l'estanquer, que 
era el dipositari per si de cas trencàvem 
algun vidre amb la pilota. 
I en plena infantesa, va esclatar la 
guerra... Com la viu un nen? 
Jo tenia nou anys i la vaig viure amb 
molta por i passant gana, com tots. 
Recordo que, quan la guerra, anava 
pels rierais dels camps de la Marina 
buscant una planta que es diu ¡lengua 
de bou i que s'assembla molt a la bleda. 
N'agafava molta i quan la meva familia 
ja en tenia suficient pel consum propi, la 
resta l'anàvem a vendre al Mercat de 
Sant Antoni on literalment ens la treien 

de les mans perquè no hi havia menjar. 
Van ser temps molt diffcils. 
I la seva joventut, com va ser? 
En aquella època tot era molt diferent 
de com és ara. Era un moment amb 
forta repressió i el jovent no teniem 
locals on anar a divertir-nos com ara. 
Abans tot era més fntim i familiar. 
Eren altres temps. 
Vostè està jubilat, però porta una 
activitat infrenable. 
És que no sé estar-me sense fer ras. No 
sóc una persona de les que s'escarxo-
fen al sofà, necessito estar actiu per 
sentir-me viu. El dia que no faci res és 
perquè m'hauré mort. 
Com veu els barris de la Marina 
actualment? 
Aquest barri ha prosperat molt, però a 
vegades sento nostalgia d'aquell altre 
barri, el de la gent que vivia tant al 
carrer, que s'ajudava sempre, que es 
coneixia de tota la vida... Per altra 
banda, la Marina sempre ha estat un 
barri castigat, un barri oblidat i margi-
nat, com bé explica en Candel al seu 
llibre Donde la ciudad cambia su nom-
bre, primer pel fenomen de les barra-
ques de Can Tunis i ara pel tema de la 
droga i de la prostitució. Tot plegat fa 
que aquest barri, tot i ser un bon Hoc 
per viure-hi, tingui molta mala premsa 
a la resta de la ciutat. 

Polèmica per l'obertura de 
l'Hotel M i ramar de Montjui'c 

» Pendents del 
pare eòlie del port 

Segons les prévisions de l'Ajunta
ment, d'aquî a dos anys podria 
estar acabat el pare eòlie del port 
de Barcelona. I és que l'inici de la 
seva construcció està només pen
dent d'un ultim informe d'AENA. 
Segons Imma Mayol, tercera tinen-
ta d'alcalde de Barcelona, "sera 
una construcció petita (només tin
drà très molins de vent) però sim
bòlica, per demostrar que la ciutat 
aposta per l'ûs de les énergies 
renovables". L'Ajuntament ha optat 
per fer un pare eòlie al port de la 
ciutat perquè, diuen, "és l'unie espai 
de Barcelona on bufa el vent amb 
força". Es preveu que la central tin
gui una potèneia de 6 mégawatts. 

» Saturen unes 
obres sobre la 
necrópolis jueva de 
Montjui'c 
La necrópolis està a Montjui'c, sota 
el solar que fins al 1996 van ocupar 
les instal-lacions d'un club de tir al 
vol, situât sobre els jardins de 
Costa i Llobera. L'Ajuntament volia 
convertir la zona en un jardí mira
dor, però la comunitat Israeliana de 
la ciutat va demanar la interrupció 
dels treballs per tal que no es mal
metes la necropòlis jueva que hi ha 
sota, en la qual es van fer enterra-
ments d'aquesta comunitat des del 
segle IX fins a l'expulsió dels jueus 
pels Reis Católics, al segle XV. 

» Embrutar menys 
per alimentar més' 

Aquest és el lema del conveni que 
acaba de signar el Banc dels 
Aliments amb la Generalitat. 
Aquesta collaboració entre el 
govern autonomie i l'ONG (amb 
seu al carrer Motors, 122) revertirá 
en l'augment de la quantitat d'ali
ments que, en condicions adeqüa-
des peí consum, les empreses d'a-
limentació donen al Banc dels 
Aliments en (loe de destruir-los i 
que el Banc fa arribar a persones 
necessitades mitjançant entitats 
bénéfiques. 

CENTRE D'ESTUDIS DE MONTJUIC 

REDACCIO ACTUALITAT 

El passât 1 de juny es va fer la 
inauguració oficial de l'Hotel 
Miramar. L'obertura d'aquest 

cinc estrelles situât al cim de la mun
tanya de Montju'ic ha estat envoltada 
de polémica. Una de les veus més 
critiques en contra d'aquest equipa-
ment de luxe ha estat el Centre 
d'Estudis de Montju'ic, que considera 
que s'ha especulat amb un espai 
public de la ciutat. Segons el seu pré
sident, Oriol Granados, l'hotel afecta 
una área verda i pública de la mun
tanya "fet que crea un mal précèdent 
que justifica i permet altres actua-
cions similars a Montju'ic, lloc que, per 

contra, exigeix respecte i una bona 
gestiô com a parc public, no d'opera-
dors ni d'especulaciô". 
El Centre d'Estudis de Montjuïc 
també denuncia que l'hôtel "ocupa 
una part del jardf public historié i que 
una part d'aquest espai verd ha estat 
exclôs del ciutadà, al ser tancat amb 
murs i vigilat per càmeres". 
Tôt i que l'Hôtel Miramar va començar 
a funcionar parcialment l'octubre pas
sât, no ha estat fins aquest mes de 
juny que ho ha fet a pie rendiment. 
Miramar compta amb 75 habitacions 
de luxe, els preus de les quais 
oscillen entre els 300 i els 1.200 
euros la nit. 

Les denuncies d'especulaciô centren les critiques dels que s'oposen a la 
construcció de l'Hôtel Miramar. 
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DISTRICTS DE SANTS-MONTJUÏC 

El ball d'escuma i l'espectacle infantil que es va fer a la plaça de la Marina van tenir molt bona acollida. 

Èxit de participaciô a les 
Festes de la Marina 
Les Festes de la Marina han tomat a atraure milers de veins i els cercaviles, la cursa pels carrers del barri (en la que han par-
veïnes del barri, que han participât activament durant els très ticipat prop de 150 persones, xifra que triplica la de l'any pas-
dies de celebraciô. A mes de l'actuaciô dels veterans de sat), les actuacions i espectacles en directe i les trobades popu-
Seguridad Social, durant les Festes de la Marina han destacat lars. Tot plegat, gracies a l'esforç de les entitats del territori. 

El Certamen Literari Francesc 
Candel 2007 rep mes de 150 
obres a concurs 

» Un alumne del 
Polvorï guanya el 
premi de poesia dels 
Jocs Florals 
Escolars 
Alexis Mutrescu, estudiant del pri
mer cicle de primària del CEIP 
Polvori, ha estât el guanyador del 
primer premi de la categoria A de 
poesia dels Jocs Florals Escolars 
que, des de fa 18 anys, se cele-
bren entre les escoles i instituts de 
Sants-Montjuïc. L'obra guanyado-
ra que ha eserit aquest jove estu
diant de la Marina es titula Luisa i 
està dedicat a la seva mare. Un 
altre estudiant de la Marina, en 
aquest cas del Collegi Alfageme, 
també ha estât guanyadora en 
aquests Jocs Florals Escolars. 
Rebeca Aznar, alumna del segon 
cicle de primària, ha rebut el segon 
premi de la categoria B de poesia 
amb l'obra Aquells nens oblidats. 
L'acte de lliurament dels premis 
dels Jocs Florals Escolars va tenir 
Hoc el passât 23 de maig a la seu 
del Districte. La cerimònia va 
comptar amb l'actuaciô musical 
del grup Percussionistes de la 
Marina de segon d'ESO de l'insti
tut Montjuïc. 

Enguany han participât als Jocs 
Florals 36 centres de Sants-
Montjuïc i s'han présentât 137 tre-
balls. 

DISTRICTE DE SANTS-MONTJUÏC 

REDACCIO CULTURA 

El passât 31 de maig es van 
donar a conèixer els finalistes i 
els guanyadors del Certamen 

Literari Francesc Candel, que 
enguany fa 16 anys que se celebra 
als barris de la Marina. Aina Braça i 
Fontova ha estât la guanyadora de la 
modalitat de relat curt juvenil (entre 
14 i 18 anys) amb l'obra La nostra 
mar. En la modalitat de relat curt adult 
(a partir de 19 anys) el premi ha estât 
per l'obra Paraules, només paraules, 
de Lluis Julien Barrachina. Pel que fa 
a la poesia, el treball guanyador ha 
estât Hipoglucèmia, escrit per 
Montserrat Bastons Garcia. Final-

ment, Angels Aisa Garcia, amb la 
seva obra Natascha, ha estât la guan
yadora de la modalitat de narrado 
histórica. 
Cada guanyador ha rebut 300 euros 
en material bibliografie, un ordinador 
portátil i un trofeu original de l'escultor 
de la Marina Benito Main. En total, en 
aquesta edició del Certamen Literari 
Francesc Candel s'han présentât 157 
obres a concurs. 
L'escriptor Paco Candel va assistir a 
l'acte de lliurament de premis, que 
enguany s'ha celebrai a la nova 
biblioteca del barri que porta el seu 
nom i que va ser présentât per l'es
criptor Matthew Tree. Guanyadors i finalistes del Certamen Literari Francesc Candel 2007. 
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ES NECESSITA COMERCIAL 

l a m a r i n a 

Alternativa Bargel 
I 

Intéressais trucar 93 296 50 07 
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» Festa Major Sant Cristófol 

Del 30 al 8 de juliol el barri de Sant Cristófol está de festa 
major. A mes de la tradicional benedicció de cotxes a la 
parroquia del barri, la Festa Major, organitzada per 
l'Associació de Vei'ns de Sant Cristófol, també ens convida 
a gaudir d'actuacions musicals i trobades populars. 

Dissabte 30 de juny 
Fútbol Sala 
Lloc: ÍES Lluís Doménech i Muntaner 
Hora: de 10.00 a 11.00 
Concurs de pesca de mar 
Lloc: Platja del Prat del Llobregat 
Hora: de 20.00 a 24.00 

Dijous 5 de juliol 
Actuado de la Banda Municipal 
Lloc: Jardins de l'Arbrera 
Hora: 19.30 

Divendres 6 de juliol 
'Chupinazo' d'inici de les Festes 
Hora: 17.30 
Festa infantil i gran xocolatada 
Actuació a carree del grup d'animació Set Desó " 
Lloc: davant l'escola Ramón Casas 
Hora: 18.00 
Col-labora: Casal d'Avis 
Actuació de la Coral Sant Cristófol 

, Lloc: Pati de l'escola Ramón Casas 
Hora: 20.00 
Actuació musical 
Actuació del grup Embrujo y Solera 
de l'AA Pedroches de Andalucía en Cataluña. 
Lloc: Pati de l'escola Ramón Casas 
Hora: 21.00 
Bal! Popular 
Disco Show Beach Party 
Lloc: ÍES Lluís Doménech i Muntaner 
Hora: 23.00 

Dissabte 7 de juliol 
Cercavila i Bolos Leoneses 
Cercavila a carree deis Diables del Port. 
Hora: 11.00 
Guerra d'escuma 
Lloc: entre les escoles 
Hora: 12.00 
Col-labora: Cultour Music 
Sardinada popular 
Lloc: Plaga José Sánchez Rios 
Hora: 12.00 
Bailada de Sardanes 
Amb la Cobla Passió d'Esparreguera 
Lloc: Plaga José Sánchez Rios 
Hora: 12.30 
Petanca 
Lloc: pistes 8 de maig 
Hora: 17.00 
Organitza: Club 8 de Mayo 
Trofeus per gentilesa de AV Sant Cristófol 
Actuació del Centre Cultural d'Estrelles Altes 
Actuació deis grups de flamenc i de jazz 
Lloc: Escola Ramón Casas 
Hora: 18.30 
Actuació de l'escola de ball de La Vinya 
Actuació del grup de Funk i Hip-Hop 
Lloc: Escola Ramón Casas 
Hora: 20.00 
Ball Popular 
Actuació de l'orquestra Reina de la Nit 
Lloc: ÍES Doménech i Muntaner 
Hora: 23.00 

Diumenge 8 de juliol 
Benedicció de cotxes 
Lloc: carrer del Bronze 
Hora: 10.30 
Col-labora: Parroquia de Sant Cristófol 
Miseá 
Lloc: Pati de l'escola Ramón Casas 
Hora: 11.30 
Col-laboració: Parroquia i Coral Sant Cristófol 
Actuació de Toxos e Xestas 
Lloc: Plaga José Sánchez Rios 
Hora: 12.30 
Diñar tradicional de Penyes 
Hora: 15.00 

Homenatge a la nostra gent gran 
Amenitzat per Josep Guardiola 
Lloc: Pati de l'escola Ramon Casas 
Hora: 18.00 

» Matinais familiars 

Diumenge 15 de juliol 
Enric Magoo 
Encara no ho has vist tot, en aquest móni Descobreix com 
es poden ter aparèixer i desaparèixer coses d'on sembla 
que sigui impossible, com es poden endevinar pensaments 
i idees i obrir sentiments tancats i barrats... grades a la 
magia d'aquest gran artista! 
Lloc: Centre Pepita Casanellas 
Hora: 11.30 

Diumenge 29 de juliol 
Festa de l'Escuma 
Amb la xafogor de l'estiu els Yakumba es proposen d'aca-
bar amb l'avorriment del món i per aixó ens convoquen a 
empastifar-nos d'escuma mentre ballem, cantem i fem el 
boig. Aprofita ara que es pot i passa-t'ho bé amb nosaltres i 
sense porsi 
Lloc: Centre Pepita Casanellas 
Hora: 11.30 

» Música per a tothom 
Divendres 6 de juliol 
Trío Habana 
Coneix com, combinan! el piano, els saxos i la percussió 
del vibráfon i mes instruments, aquest trio hipnotitza i fasci
na tothom, a través del seu repertori de música tradicional 
cubana i (latinoamericana combinades amb el jazz. 
Lloc: Centre Pepita Casanellas 
Hora: 21.00 

Divendres 20 de juliol 
'Cante' i guitarra flamenc 
José Antonio Martón 'Salao' modula el 'cante'com ningú. 
Una de les seves característiques és la seva creativitat i la 
capacitat per sorprendre el públic a cada concert. En 
aquesta ocasió actuará acompanyat de la guitarra de 
Gavara. 
Lloc: Centre Pepita Casanellas 
Hora: 21.00 

» Activitats a la biblioteca 
Dimecres 11 de juliol 
Sense teló 
Petites accions a l'aire lliure o en espais no habituais, amb 
monólegs d'humor, espectacles de cire i de dansa. En 
aquesta ocasió Beni i Marx Show ens ofereixen l'espectacle 
de circ Stropecircus. 
Lloc: Biblioteca Francese Candel 
Hora: 19.00 

Dimecres 18 de juliol 
Llegeix-me un conte 
Laura Rodríguez en explicará el conte 'Aquell que no corre, 
vola' amb la collaboració de grans i petits... 
Lloc: Biblioteca Francese Candel 
Hora: 18.00 

» Música a La Bascula 
Dissabte 7 de juliol 
Privade Job 
Lloc: La Báscula 
Hora: 21.00 

Dissabte 14 de juliol 
Rotten Stars 
Lloc: La Báscula 
Hora: 21.00 

Dissabte 21 de juliol 
Dejavú 
Lloc: La Báscula 
Hora: 21.00 
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Una exposició itinerant 
repassa la vida de Candel 

» Nova ed icio de 
Cinema a la fresca a 
la Marina 

ANATERESA HERRERA 

Coincidint amb el seu 82è aniver-
sari, s'ha inaugurai, a la biblio
teca que porta el seu nom, l'ex-

posició Candel, llibertat d'expressió 
seguint una iniciativa de la Fundació 
Candel que ha previst el seu carácter 
itinerant a partir del mes de juliol. 
Genis Sinca, comissari de la mostra, 
és al mateix temps el seu biògraf, la 
qual cosa afegeix un valor excepcio
nal a un material que, a part deis fets 
puntuáis, incideix en referències vitáis 
conegudes especialment per qui porta 
anys tractant aquest personatge 
public a la seva intimitat. 
Descobrir la Zona Franca com a pare 
natural a la seva infantesa, el triomf 
com a polític a la transició sense voler-
ho, o reivindicar la figura de la seva 
dona Maruja no son mes que petites 
pinzellades d'un Candel que aquí es 
reflecteixen. Molt proper a les distan
cies curtes però gens trivial amb la 
teva trajectòria, que comenca com a 
nen emigrat en un món de barraques i 
es desenvolupa a través de quasi un 
segle com a cronista deis seus iguals. 
Multipremiat per la seva teina però 
sense trair principis gens mutables, 
Genis afirma que "la clau de l'exposi-
cíó és mostrar la presencia del perso
natge fins i tot quan no hi és, d'algú 
que transmet ganes de fer coses pels 
altres" reivindicant, al mateix temps, 
la senzillesa i la simplicitat que sem
pre l'han caracteritzat. 

.... , M » — ' H W IH'nWn'H 

La mostra Candel, llibertat d'expressió pot visitar-se a la biblioteca Candel. 

Joves de la Marina ha tornat ha 
preparar un cicle de cinema a la 
fresca perqué tots els veins i vei-
nes puguin gaudir d'algunes de les 
pellícules mes taquílleres de la 
temporada. El cicle va comencar 
el passat divendres 29 de juny 
amb la projecció de l'oscaritzada 
El Laberinto del Fauno. La progra
mado es completa amb l'emissió 
el 6 de juliol de Salvador Pulg 
Antich, el 13 de juliol de Ice Age 2 
i el 20 de juliol de Pequeña Miss 
Sunshine. Les projeccions son els 
divendres a les deu de la nit a la 
plaga de la Marina. L'entra-da és 
gratuita. 

< « 0 » ) Mare de Déu de Port, 252 (Plaça de la Marina) 
Tel./fax: 933 314 047 e-mail: zonaopticabcn@mixmail.com 

mailto:zonaopticabcn@mixmail.com
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LIES Domènech i Muntaner, 
campió del Trofeu Barœlona 

ÍES DOMENECH I MUNTANER 

L'equip de bàsquet 
de l'institut s'ha 
proclamât campió 
de la categoria 
d'infantils 

ANGELA MORENO 

El Sergio porta el número 11 a la 
seva samarreta. El Brian, el 
número 24. El Pablo, el 16. 

L'Eric, el 25. El Marc, el 17. El Luis, el 
7 i el Víctor, el 23, "com el Michael 
Jordán!". Aquests nois d'entre 13 i 14 
anys son alguns deis 16 integrants de 
l'equip de bàsquet de l'IES Domè
nech i Muntaner que el passat 9 de 
juny es van proclamar guanyadors de 
la categoria d'infantils del Trofeu de 
Barcelona. 
El Sergio rememora la gran final al 
pavelló de la Vali d'Hebron: "Un partit 
molt, molt calent. On l'equip contrari 
no sempretA/a jugar amb esportivitat i, 
per això, van acabar amb l'entrena-
dor expulsat i només dos jugadors a 
la pista". De totes maneres, ja al ter
cer quart l'equip de l'IES Domènech i 
Muntaner guanyava per una diferen
cia de trenta punts. I les regles del 
bàsquet diuen que si això passa, el 
marcador s'atura i només es compta-
bilitzén les faltes. L'Andréu Farrera, 
pare d'un deis jugadors, delegai i 
membre del Consell Escolar, ratifica 
el que tots els nois ja saben: que el 
bàsquet és, per damunt de tot, espor
tivitat. "És ciar, els nois son compéti-
tius, els agrada jugar i guanyar. Però 
no saben fer faltes intencionades per
qué se'ls nota de lluny. Juguen net". I 
afegeix: "El reconeixement mes gran 
és que s'ho passin bé. Quan això 
passa i disfruten, és quan guanyen". 
Abahs de la victoria, però, els nois de 
l'equip de bàsquet han passat tots els 
dimarts i els dijous entrenant després 
de les classes. Son disciplinats enca
ra que facin, de tant en tant, alguna 
que altra malifeta. Així ho corrobora 
almenys l'avui segon entrenador de 
l'equip i pare de la iniciativa, el Dani. 
Perqué l'equip de bàsquet va comen-
car amb les ganes de jugar del 
mateix Dani, del seu germà, del seu 

L'equip guanyador està format per 16 nois d'entre 13 i 14 anys, estudiants tots de l'IES Domènech i Muntaner. 

cosí i d'alguns pocs amics mes. Va 
continuar amb una proposta a l'AMPA 
i avui ja son 28 nois, entre cadets i 
infantils, a compartir l'afició per 
aquest esport. Potser aviat també 
podran parlar d'un equip femení... 
Pero en aquest punt, el Juanjo, presi-
dent de l'AMPA, es mostra prudent. 
Sap que és fácil engrescar els joves 
pero difícil que s'involucrin de manera 
sostinguda en el temps. Per aixó, ho 
té molt ciar: "Tot el mérit és deis nois 
i de l'entrenador, perqué les ganes i la 
motivació de jugar a básquet son 
imprescindibles". La fórmula de l'éxit, 
dones? "L'equip és una pinya", sen
tencia el Juanjo. I tots assenten. 
Els nois, la pinya, descriuen la victoria 
en termes d'"orgull", "competitivitat", 
"diversió", "¡Musió" i "alegría". No dub-
ten a destacar el treball diari, "qui 
curra, juga" i, sobretot, la feina d'e-

quip. Així, el Pablo explica que jugant 
aprenen "que s'ha d'ajudar el com-
pany perqué un tot sol no arriba a fer 
res". I així, segons el Víctor, "cadascú 
ha posat el seu granito de arena per 
guanyar aquesta copa". I els pares? 
Els pares, també. La Carme, delega
da de l'equip, i la Rosario, també 
mare d'un deis jugadors, han estat 
des deis inicis per corroborar-ho. 

Suport de pares i familiars 
El suport deis companys i deis fami
liars és, segurament, una de les claus 
de la victoria del passat 9 de juny. 
"Han arrossegat molt mes públic del 
que ens esperávem", comenten. És 
ciar que, com els filis, no sempre és 
fácil involucrar la familia: "Alguns 
pares pensen que aquest tipus d'acti-
vitats son com un párquing de nens. 
Pero els pares s'han d'involucrar, pre

guntar, col-laborar, acompanyar els 
nois ais partits. Has de viure el bás
quet. Encara que no t'agradi, es trac-
ta que et comenci a agradar. No és 
una assignatura mes deis teus filis... 
pero quasi", resum l'Andreu. 

Aposta per resport 
Arran de l'éxit de l'equip infantil, l'IES 
compta ara amb una pista mes de 
básquet perqué els nois i noies gau-
deixin encara mes d'aquest esport. 
Pero aixó ja será a partir del proper 
mes de setembre. Ara els nois no 
pensen mes que en les vacances. 
Sinónim de dormir, viatjar, descansar, 
fer els deures d'estiu ¡...seguir jugant 
al básquet! L'IES Doménech i 
Muntaner, se'n pot sentir orgullos. 
Per cert, aquest equip guanyador 
encara no té patrocinador per a la 
temporada 2007-2008. 

• 

Decoración MARI CARMEN 

J 'à 

Jtiämria, 11 BARCELONA Tel. 93 332 33 16 
Avda. Sant Vicen?, 2 EL VENDRELL Tel. 977 66 77 06 

t 
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'El cor de la ciutat' se'n 
va de Sants-Montjuíc 

LA MARINA 

Gravació, a la Casa del Rellotge, d'un capítol d'£/ cor de la ciutat 

El pare de Can 
Sabater i la Casa 
del Rellotge han 
estat alguns deis 
escenaris de la serie 

REDACCIÓ COMUNICACIO 

Els personatges d'EI cor de la 
ciutat deixaran al setembre el 
distrlcte de Sants-Montjuíc i tor

naran ais barris de Sant Andreu. 
De les set temporades que fins ara 

s'han emès d'aquesta popular serie 
de TV3, dues s'han ambientat a 
Sants-Montjuïc, i algunes de les mes 
de 300 seqüencies en exteriors que 
s'han enregistrât al districte s'han fet 
ais barris de la Marina. Així, el centre 
cívic ,de la Casa del Rellotge s'ha 
convertit en l'escola d'art on s'havia 
de matricular la Sandra de la familia 
Benjumea, el parc de Can Sabater ha 
estat un deis llocs de joc preferits per 
la Carolina, la filia petita dels Péris, i 
alguns locáis comerciáis del barri, 
corn ara la Granja Helena del carrer 
Mare de Déu de Port, han estat fré
quentât pels personatges de la série. 

» El premi Josep Maria Huertas valorará la 
tasca periodística dels joves 

L'objectiu d'aquest guardò, convo-
cat per La Lamentable Penya Casa 
Leopoldo, en collaboració amb les 
editorials RBA i La Campana, és 
reconèixer la tasca de joves talents 
del periodisme. Poden optar al 
premi tots els treballs de periodis
me escrit, tant en català com en 
castella, de tots els gèneres. El 
guanyador rebrà 6.000 euros i el 
seu treball sera publicat. Els inte-
ressats a participar-hi tenen temps 
de presentar els seus treballs 
periodistics fins al 30 d'octubre. El 
lliurament de premis se celebrare 

LA MARINA 

el 4 de marc, coincidint amb el pri
mer aniversari de la mort del perio
dista Josep Maria Huertas. 

» L'Institut de la Comunicació de la UAB 
presenta T'Informe de la Comunicació a 
Catalunya 2005-2006' 

L'Institut de la Comunicaciö de la 
Universität Autonoma de Barcelona 
acaba de presentar l'Informe de la 
Comunicaciö a Catalunya 2005-2006. 
Segons aquest estudi, i pel que fa a 
l'àmbit de la comunicaciö local, la 
premsa no és l'unie mitjà en que es 

traben indicis de debilitament de l'es-
pai català. La consolidació de l'entra-
da de grups mediàtics espanyols en 
la TDT local fa pensar en una pèrdua 
de posicions dels operadors autòc-
tons, sobretot a l'area metropolitana 
de Barcelona. 

» La premsa gratuita continua líder 
L'Associació Catalana de Premsa 
Gratuita ha éditât el llibre La força 
d'un gran mitjà, que repassa els 
origens de la premsa gratuita, Ifder 

a Europa, i planteja eis reptes de 
futur i el posicionament de la prem
sa gratuita dins del panorama 
comunicatiu català. 

S0RTEIG Associació de Comerciants 
la Marina-Zona Franca 

VACANCES E s t a b l i m e n t s 

Cap de setmana hotel 4*+spa 
er a dues persones 

en eis quais podeu aconseguir, de franc, 
les butlletes de participado 

, 

H I 

Adrnón. Latería 137 Costa - Alrnentación Ruiz - Art i Decorado -
Asesoría Empresarial Ama M' Madrid - A ut oes cola Zona Franca -
Automocíón 2000, S.A. - Ballester Penuquers Bar-Cerueceria Sanrv's 
- Bayot-Collado, Si_. - Bazar El Regalo - Bellapan -1 - Bellapan - 3 -
Bellapan - 4- Boutique Miní Preu - Bugader¡a-Tintorería Mari - Club 
Hatació Montjuic - Camisseria Ángel - Casa Santiuerí - Celler Peña -
Central de Pinturas - Centre tflnfeimeria i Podologia - Cerní asa, Si.. -
CFIT Centre de Formac» - Charcutería Santy - Condís Supermercats -
Confecciones Ray - Congeláis La Siena - Copñteria Sant Jordi -
Credit Services - Cristalería Pina - Decoración Mari Carmen - Díno's 
- Droguería Feli - Estética Jenny Pam - Esports Castany - Estañe de la 
Zona Franca - Estanco-Expendeduría 276 - Euro Hogart ATI) - Exit 
Dona Home i Comptements - Farmacia Bergé - Farmacia Cusco -
Farmacia Forns-Giró - Ferretería Bricolage - Fotosisterna - General 
Óptica, S. A. - I.T.C. System - Icali, Correduría de Seguros - Calcats 
José Baena - Kiosco de Haro -La Bodeguilla de Ana Rosa - Llar 
d'krfarrts Els Gegants - Llar tflnfants TICTAC - Llar d'hfants Xumets -
Mobles Zona Franca-1 - Mobles Zona Franca-2 - Moda a Mida - Món 
Anmal - Muebles El Cisne - Multkjptiques Josa - Naturio use - Nissan 
Cobo, S.A. - Olga Joies - Proyecta Tu Futuro - Ouadrat Metro -
Queviures Miquel Carné - Quiromax - Rellotgería-Joiería Ramón 
Carné - Sastrería Martínez - Sonia Gascón Home i Dona - Talleres J.F. 
- Talleres Pérez Alonso -Tecnocasa - Xurrería Lolita II - Zona Óptica 

Eh combinoció amb les QUATRE ultimes 
xifres del sorteig de l'ONCE del 13-6-2007 

amb et suport de: 

lir> Generalität de Catalunya 
'ti' www.9encat.cat Sants-Mont|uic 

Ílfe-M 

http://www.9encat.cat


¿Quieres saber cómo 
reducir tus pagos 
mensuales a la mitad? 

CreditServices reunifica préstamos 
en una sola cuota con o sin incidencias 
anteriores. 

Desde el 2,99% de salida (Euribor-u*. 
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^ COCHE 280€ 
á#MUEBLES +150€ 

B T A R J E T A S 100€ 
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Con CreditservicesGotal 500 

ANTES DE REUNIFICAR TUS DEUDAS. TE INFORMAMOS 
DE LOS GASTOS QUE CONLLEVA. 

902 024 328 
d Fonería. 21-25. local 2 

08038 - (Barcelona) 
N 

MAS DE 500 OFICINAS A PIE DE CALLE 
www.creditservices.es 

Miembros adheridos a la Asociación Nacional de Establecimientos Financieros de Crédito IASNEFI. 
Tarifas y condiciones sujetas a la aprobación de las Entidades Financieras donde se canalicen (as operaciones. 
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